
Protokół Nr V/XXXIX/18 
 z sesji  Rady Powiatu Wejherowskiego 

 z dnia 8 czerwca 2018 r. 
 

Ad.1. 
Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki na podstawie listy obecności  

(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał otwarcia obrad  
o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości (załącznik nr 2).  
Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. Uwag nie było więc radni w 
głosowaniu jednogłośnie przyjęli niniejszy porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przedstawienie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Sprawozdanie na temat realizacji zadań z zakresu programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2017. 
5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji  

ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Powiatu Wejherowskiego na lata 2011-2020 za rok 
2017 - druk nr 426/18 – projekt przedkłada Przewodniczący Komisji.  

6.  Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu powiatu za 2017 rok: 
a. przedstawienie przez Zarząd Powiatu:  

- sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok; 
- sprawozdania finansowego; 
- informacji o stanie mienia Powiatu;  
- sprawozdania biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego; 
- uchwały RIO w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017r.; 

b. dyskusja; 
c. przyjęcie uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 
2017 rok - druk nr 424/18. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok – druk nr 425/18- projekt przedkłada Przewodniczący Rady: 
a.  przedstawienie przez Komisję Rewizyjną: 

- wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu; 
- uchwały RIO opiniującej wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2017r.;  
b.  dyskusja; 
c. przyjęcie uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego.  

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu 
Wejherowskiego na rok 2018 - druk nr 427/18 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej powiatu wejherowskiego na lata 2018-2028 - druk nr 428/18 - projekt 
przedkłada Zarząd Powiatu. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków - druk nr 429/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Mateusza 
Ap. w Górze) – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków - druk nr 430/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Antoniego 
Padewskiego w Łęczycach) – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 



do rejestru zabytków - druk nr 431/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Trójcy Świętej 
w Wejherowie) – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków - druk nr 432/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Wawrzyńca w Luzinie) – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków - druk nr 433/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Miłosierdzia Bożego w Sasinie) – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

15. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków - druk nr 434/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Piotra i 
Pawła w Brzeźnie Lęborskim) – projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  

16. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków - druk nr 435/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Józefa 
Oblubieńca NMP  w Zwartowie)  – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

17. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia podziału Powiatu na okręgi 
wyborcze, ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym - 
druk nr 436/18 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

18. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
19. Interpelacje i zapytania radnych.  
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wnioski i oświadczenia radnych. 
22. Zamknięcie sesji.  
 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu  
z XXXVIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji z dnia 25 kwietnia 2018 roku. 
Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2.  

Przewodniczący Rady powiedział, że w okresie międzysesyjnym  uczestniczył w 
uroczystości związanej ze świętem strażaka oraz na uroczystej sesji Rady Miasta Wejherowa. 
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami stanowi załącznik nr 3. 
Pani Gabriela Lisius Starosta poinformowała, że: 
- w okresie międzysesyjnym Zarząd Powiatu podjął 21 uchwał 
- podpisano umowy ubezpieczenia i dystrybucji energii 
- w miesiącu maju obchodzono Dzień Strażaka; 
- odbyły się obchody 3 Maja –rocznicy konstytucji; 
- odbyły się targi pracy i edukacyjne; 
- 21 maja odbył się konwent dotyczący postępów w pracy w strategii przedsiębiorczości; 
- 26 maja PCPR przygotował promocję rodzicielstwa zastępczego; 
- odbyły się obchody Dnia Dziecka.  

Po czym podziękowała za długoletnią współpracę  pani Danucie Balcerowicz 
Dyrektor Miejskiej Biblioteki w Wejherowie w związku z jej przejściem  na emeryturę.   
 
Ad.4. 

Sprawozdanie na temat realizacji zadań z zakresu programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi w roku 2017 przedstawił pan Piotr Syrocki Naczelnik 
Wydziału Kultury i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że ze sprawozdaniem zapoznała się 
Komisja Kultury i Promocji Powiatu 
 
 



Ad.5. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Komisji ds. Monitorowania Strategii Rozwoju Powiatu Wejherowskiego na lata 2011-2020  
za rok 2017 - druk nr 426/18.  

Przewodniczący Rady oddał głos pani Gabrieli Lisius Przewodniczącej Zespołu, która 
przedstawiła multimedialnie sprawozdanie, opracowane przez Zespół. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Uchwała została 
podjęta przy 1 głosie wstrzymującym. 

 
Ad.6. 
a. Pani Gabriela Lisius Starosta Wejherowski przedstawiła Uchwałę Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok - druk nr 
424/18. Następnie przedstawiła multimedialną prezentację (załącznik nr 4,5,6 do niniejszego 
protokołu) dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok, sprawozdania 
finansowego i informacji o stanie mienia Powiatu. 
W dalszej kolejności pani Joanna Wojciechowska Skarbnik Powiatu przedstawiła:  
- opinię biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego (załącznik nr 7); 
- opinię RIO w Gdańsku o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016r. (załącznik nr 8). 
b. Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki zarządził dyskusję.  

Dyskusji nie było. 
c. Przystąpiono do głosowania. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok została przyjęta 
jednogłośnie. 

 
Ad.7. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok – druk nr 425/18. 
a. Pani Anna Jamróz - Szadaj Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła w imieniu 
komisji: 
 wniosek o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu (załącznik nr 9); 
 uchwałę RIO opiniującą wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2017r. (załącznik nr 10);  

Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki zarządził dyskusję.  
Jako pierwszy głos zabrała Przewodnicząca Klubu Radnych Wspólny Powiat pani 

Ewa Daleka. Powiedziała, że klub ten będzie głosował za udzieleniem absolutorium 
Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2017r. ( jej wypowiedź stanowi zał. 11) 

Po czym radny Grzegorz Gaszta Przewodniczący Klubu radnych PiS oświadczył,  
że członkowie klubu  będą głosowali za udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu. 
Następnie omówił stan finansów publicznych , budżetu powiatu wejherowskiego w roku 2017 
oraz realizację budżetu. Wydatki w trzech obszarach:  drogi, oświata, obszar społeczny (zał nr  
12). Na koniec podziękował Zarządowi Powiatu, pracownikom Starostwa Powiatowego, 
dyrektorom i pracownikom jednostek organizacyjnych za wspólną pracę przy realizacji 
budżetu w 2017 roku.  

Radny Józef Reszke Przewodniczący Klubu Radnych PO powiedział, że: „ zbliża się 
koniec tej kadencji i można dokonać oceny pracy tego Zarządu. Niestety w ciągu tych trzech 
lat tendencja była wyraźnie spadkowa. Ten trzeci rok, za który mamy udzielić absolutorium 
był najgorszy w działalności tego Zarządu. Sprawa nieskończonej budowy drogi powiatowej 
z Luzina do Kębłowa jest kompromitująca dla Zarządu. A swoistą „wisienką na torcie” jest 
wypłata wysokiego odszkodowania prywatnej firmie i wytoczenie procesu gminie Luzino,  
nie tylko o 420.000,- zł wypłaconych firmie SKANSKA ale również żądanie  ponad 1 mln 
złotych niewykorzystanych środków z rządowej dotacji. Ta sprawa jak w soczewce pokazuje 
Wasz brak profesjonalizmu w działaniu, który mogliśmy zauważyć w ciągu minionych lat w 
sprawach małych i dużych. Swoją kadencję zakończycie procesem sądowym z Gminą Luzino. 
W całej historii tego powiatu takiego zdarzenia jeszcze nie było! Rozpoczeliście od deklaracji 
współpracy a kończycie w sądzie. Marne to zakończenie. Oczywiście zarząd wini wójta a 
wójt starostwo. To tak jak napisał Mikołaj Rej – Wójt Pana wini a Pan księdza a nam prostym 
zewsząd  nędza. Można powiedzieć Wójt wini Starostę a Starosta Wójta a w Kębłowie 



zewsząd nędza. Za tę sprawę już zapłacili 420 tys. zł. mieszkańcy powiatu, a za wszystko 
mają zapłacić mieszkańcy gminy Luzino, którzy też są mieszkańcami powiatu 
wejherowskiego. Ta sprawa jest jaskrawym przykładem działania na szkodę powiatu 
wejherowskiego i powinna być zbadana przez właściwe organy państwa, które powinny 
wskazać osoby, które w swojej działalności nie wykazały się należytą starannością w czasie 
wykonywania swoich obowiązków.  
Ta jedna sprawa już w zupełności wystarczy, aby być powodem do nieudzielenia zarządowi 
absolutorium  za rok 2017. Niestety spraw wpływających na negatywną ocenę pracy Zarządu 
Powiatu jest znacznie więcej. Kiedy w ubiegłym roku mówiłem o tym , że w 2016 roku w 
Wejherowie wylano tylko 170 m nowej nawierzchni asfaltowej na drogach powiatowych 
wydawało się , że gorzej już nie może być. Niestety okazało się, że może być jeszcze gorzej, 
gdyż w 2017 roku na terenie miasta Wejherowa nie wylano ani 1 metra nowego asfaltu na 
drogach powiatowych. 
Sprawa rewitalizacji linii kolejowej Kartuzy-Sierakowice – Lębork. To była inicjatywa 
powiatu wejherowskiego i gminy Sierakowice. Niestety w planach na najbliższe osiem lat 
rewitalizacja linii Kartuzy- Lębork kończy się w Sierakowicach. Mam pytanie ile razy pani 
Starosta spotkała się z Marszałkiem Województwa w tej sprawie a może ile razy pan 
Wicestarosta spotkał się z Wicemarszałkiem Województwa , który odpowiada za te sprawy 
kolejowo-drogowe. Czy Pan się w ogóle spotkał z Marszałkiem Świlskim w sprawie dróg 
wojewódzkich na terenie naszego powiatu. W poprzedniej  kadencji Zarząd SKM wystąpił z 
inicjatywą przedłużenia linii SKM z Wejherowa do Orla. Co z tą sprawą? 
Zarzuty: 
- stwarzanie niebezpiecznych sytuacji na drogach powiatowych (ulica Sucharskiego) 
- brak dbałości o zieleń na drodze powiatowej z jednoczesnym przyzwoleniem na łamanie 
prawa 
- łamanie prawa przy nowych nasadzeniach drzew w pasie drogowym  
- brak bieżącej , właściwej reakcji na zalewanie dróg powiatowych np. zalewanie drogi 
powiatowej w Redzie i w Wejherowie (budowa nowego sądu) 
- niewłaściwa polityka kadrowa 
- nadmierne wydatki na propagandę, na działania pod „publiczkę”.  
Wasza działalność to nieustająca kampania wyborcza, nie mająca nic wspólnego z promocją 
powiatu wejherowskiego. Można zapytać, czy fakt, iż na liście Pisiewiczów-Misiewiczów jest 
Wicestarosta Wejherowski W. Reclaf jest dobrą promocją powiatu wejherowskiego. A 
przecież to J. Kaczyński  twierdzi, że do władzy nie idzie się po pieniądze. W dotychczasowej 
historii powiatu wejherowskiego żaden członek zarządu nie był jednocześnie członkiem 
żadnej rady nadzorczej, gdzie by otrzymywał kolejne wynagrodzenie. Bycie starostą, czy 
wicestarostą oznacza gotowość do ciężkiej i odpowiedzialnej pracy, nie gotowość do 
pełnienia funkcji politycznej w powiecie.  
O tym jak wielką wagę przywiązujecie do promocji własnej osoby w lokalnych mediach 
świadczy najlepiej sprawa budowy ronda. Na skrzyżowaniu ulicy Wniebowstąpienia z ulicą 
12 Marca w Wejherowie i przyległych doszło do kompletnego chaosu. Zabrakło 
odpowiednich tablic informacyjnych przy drodze  krajowej i ulicy 12 Marca o zmianie 
organizacji ruchu. Kiedy podniosłem tę sprawę na komisji kultury usłyszałem od radnego 
Rybakowskiego, że przecież pani Starosta o tym mówiła w telewizji, a na komisji budżetu i 
finansów dokładnie te słowa powtórzył Wicestarosta odpowiedzialny za te sprawy. Państwo 
uważają, że jak Starosta wystąpi w telewizji i opowie o planowanej inwestycji i 
przewidywanej zmianie organizacji ruchu to wystarczy. Otóż kierowca w czasie ruchu nie 
ogląda telewizji a powinien czytać jedynie znaki drogowe i tablice informacyjne o zmianie 
organizacji ruchu. Te tablice pojawiły się dopiero po kilku dniach, a powinny być co najmniej 
2 tygodnie przed planowaną zmianą organizacji ruchu. 

Reasumując klub radnych PO uznał, że nie ma podstaw do udzielenia Zarządowi 
absolutorium za rok 2017.” 

Pan Witold Reclaf Wicestarosta odpowiedział na zarzuty radnego: 
- poinformował, że w latach 2011 - 2014 w powiecie wejherowskim zrealizowano nową 
nawierzchnie o długości 45 km. W tej kadencji 25% więcej. 
- rok 2017 to rok rond. Wybudowano rondo w Rumi,  w Rosochach, Lini, przy ul. Granicznej 
i Ofiar Piaśnicy. Uzyskaliśmy 650.000,-zł z budżetu państwa na rondo przy ul. 12 Marca, na 



ul. Przemysłową uzyskaliśmy 2 mln 300 tys. zł. Wybudowaliśmy rekordową ilość 
chodników. 
- sprawa drogi w Kębłowie. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu dokonała kontroli tej 
inwestycji i nie stwierdzono winy ze strony Zarządu. Droga została w 50% zrealizowana. 
Otrzymaliśmy dofinansowanie za zrealizowaną inwestycję w kwocie 900.000,-zł. Zgodnie z 
§3 umowy z Wojewodą Pomorskim „w szczególnie uzasadnionych przypadkach, jeżeli 
zagrożenie terminu realizacji zadania jest spowodowane niezależnymi od Beneficjenta 
przyczynami możliwa jest zmiana umowy zmniejszająca zakres rzeczowy zadania. Brak 
realizacji całego zadania było spowodowane niezależnymi od nas przyczynami, dlatego 
otrzymaliśmy dofinansowanie. 
- Jeśli chodzi o linię kolejową Sierakowice - Lębork  to zadanie było przygotowane. Koszt  
końcowy szacuje się na 350-500 mln zł. Gminy musiałyby wyłożyć ok. 100 mln zł. W 
Zarządzie Województwa Pomorskiego zadanie to było zapisane jako rezerwowe. 

Radna Anna Jamróz-Szadaj powiedziała, że Komisja Rewizyjna  na wniosek radnych 
zajęła się sprawą drogi w Kłębowie. Jednogłośnie uznano, że  Zarząd Powiatu prawidłowo 
wywiązywał się ze swoich obowiązków w trakcie realizacji budowy ul. Chłopskiej  
w Kębłowie. 

Następnie wystąpił radny Władysław Hirsch, który powiedział, że dobrze jest, że są 
różne opinie co do pracy zarządu. Zdaniem radnego zarzuty w sprawie budowy linii 
kolejowych i inwestycji w Kębłowie zostały wyjaśnione. Radny stwierdził, że budowa ronda 
w Kielnie świadczy o dobrej współpracy Zarządu Powiatu z gminami. 

Radny Krzysztof Bober  powiedział, że nie można sprowadzać oceny Zarządu Powiatu 
do jednej drogi. Komisja Rewizyjna dokonała kontroli. Wójt powinien odpowiedzieć 
politycznie. Jest to pierwszy przypadek nie wywiązania się wójta z umowy. To sam wójt 
wybrał ten odcinek drogi. Poprzez swoje postępowanie z kieszeni każdego mieszkańca 
„wyciągnął” 100 zł. Poprosił, żeby nie stawiać takich zarzutów w stosunku do zarządu. 
Podziękował zarządowi za to co zrobiono na drogach. 

Radny Józef Reszke przypomniał, że w zeszłej kadencji  zrealizowano bardzo duży 
projekt inwestycję Reda-Rumia z dwoma rondami w Redzie i dwoma wiaduktami 
kolejowymi. I ten projekt był rekordowy w dofinansowaniu. 

Zwrócił się do przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z zapytaniem dlaczego nie 
złożyła przed radą wyników kontroli dotyczącej ul Chłopskiej w Kębłowie. Ponadto 
powiedział, że na drodze wojewódzkiej ul. Ofiar Piaśnicy było budowane rondo a 
województwo nie dało na ten cel żadnych środków . Jego zdaniem nie należało się na to 
godzić. Co do kolejowych projektów to są one drogie ale jeżeli nie ma ich w planach to w 
ogóle projektu nie ma. A ta droga kolejowa jest bardzo ważna. Na linie kolejowe można 
pozyskać środki unijne. Jeśli chodzi o drogę w Kębłowie należało zażądać harmonogramu 
prac sanitarno – kanalizacyjnych. Umowa nie powinna była być podpisana. Było to 
nieprofesjonalne działanie. 

Pani Anna Jamróz-Szadaj przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała radnemu, 
że nie interesował się zupełnie tą kontrolą. Mógł przyjść na posiedzenie komisji, mógł 
poprosić o protokół kontroli. Jej zdaniem radny manipuluje prawdą. 

Radny Krzysztof Bober oświadczył, że całą winę za zaistniałą sytuację ponosi wójt 
Gminy Luzino Jarosław Wejer. 

Radny Piotr Pelcer członek komisji Rewizyjnej powiedział, że praca komisji 
kontrolującej dotyczyła wielu wątków.  

Wicestarosta pan Witold Reclaf powiedział, że dokumentacja jest dostępna ale radny 
Józef Reszke nie wnioskował o wgląd do dokumentów. Zdaniem Wicestarosty zarzuty 
radnego nie znajdują pokrycia. Przytoczył § 8 umowy z gminą mówiącą, że zmiana 
postanowień wymaga formy pisemnej w postaci aneksu, pod rygorem nieważności. 
Powiedział, że wójt nie wystąpił o zmianę umowy. Powiedział, że teraz jedynym naszym 
obowiązkiem  jest danie sprawy do sądu.  

Radny Dariusz Rytczak członek Komisji Rewizyjnej powiedział, że na komisji 
zgłaszał różne wątpliwości dotyczące sprawy, szczególnie to czy nie należałoby zaprosić 
drugiej strony - wójta. W rezultacie komisja podjęła jednogłośnie decyzję, że na podstawie 
posiadanych materiałów i wyjaśnień Wicestarosty oraz Dyrektora ZDP Zarząd Powiatu 
prawidłowo wywiązywał się ze swoich obowiązków. 



Radny Ludwik Bach zapytał dlaczego Komisja Rewizyjna nie złożyła sprawozdania 
Radzie z przeprowadzonej na jej wniosek kontroli. Odpowiedział mu radca prawny Starostwa 
informując, że kontrola ta została wpisana do planu pracy komisji. Zgodnie z przepisami 
komisja składa sprawozdanie z wykonania planu pracy i kontroli za półrocze. 

Radny Józef Reszke stwierdził, że o sprawie radni dowiedzieli się za późno. Jego 
zdaniem zarząd powinien dążyć do zawarcia ugody z Gminą Luzino. Po czym złożył wniosek 
formalny o zamknięcie dyskusji. 

Radny Krzysztof Bober przeprosił w imieniu Rady mieszkańców Kębłowa za 
niedogodności. 

Po czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie  wniosku o zamknięcie dyskusji. 
W głosowaniu 26 osób opowiedziało się za wnioskiem, 1 osoba była przeciw, 5 osób 
wstrzymało się od głosu  
Na tym dyskusję zakończono. 
Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie. 

b.  
Uchwałę Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2017 rok przyjęto - 18 radnych opowiedziało się za, 2 przeciw, 7 osób wstrzymało się od 
głosu.  
Pani Gabriela Lisius Starosta Wejherowski podziękowała radnym za udzielenie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok.  
 
Ad. 8.  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu 
Wejherowskiego na rok 2017 - druk nr 427/18 wraz z autopoprawką przedstawiła pani 
Joanna Wojciechowska Skarbnik Powiatu.  

Wyjaśniła, że autopoprawka polega na tym, że zwiększa się plan dochodów w rozdz. 
80115 Technika o kwotę 250.000 zł  w związku z podpisaniem umowy darowizny między 
PGE Energia Odnawialna S.A. a Powiatowym Zespołem Szkół nr 2 w Wejherowie z 
przeznaczeniem na dofinansowanie wyposażenia w sprzęt potrzebny do prowadzenia zajęć i 
kształcenia w zawodach: technik automatyk, technik elektryk, technik energetyk, technik 
urządzeń i systemów energetyki odnawialnej. Plan dochodów po zmianie wynosić będzie 
202.859.852 zł. Plan wydatków również się zwiększy o kwotę 250.000 zł. Ogółem wydatki 
po zmianie wynosić będą 240.475.350 zł . 

Po czym pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
poinformowała, że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie.  

W głosowaniu uchwała wraz z autopoprawką została przyjęta, 2 osoby wstrzymały się 
od głosu. 

 
Ad.9. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej powiatu wejherowskiego na lata 2017-2021 - druk nr 428/18 wraz  
z autopoprawką przedstawiła pani Joanna Wojciechowska Skarbnik Powiatu. Wyjaśniła,  
że autopoprawka dotyczy zmiany w projekcie budżetu.  

Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  
że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie.  

W głosowaniu uchwała wraz z autopoprawką została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad.10.  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na 
dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 429/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Mateusza Ap. w Górze) przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu. 

Pani Jolanta Król Przewodnicząca Komisji Kultury i Spraw Społecznych oraz pani 
Ewa  Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowały, że komisje 
zaopiniowały wszystkie projekty o udzielenie dotacji na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków pozytywnie.  



Po czym Przewodniczący zarządził głosowanie projektu uchwały.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad.11. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na 
dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 430/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Antoniego Padewskiego w Łęczycach) przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad.12. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na 
dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 431/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Trójcy 
Świętej w Wejherowie) przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.13. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 432/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Wawrzyńca w Luzinie) przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.14. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 433/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Miłosierdzia Bożego w Sasinie) przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.15. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 434/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Piotra i Pawła w Brzeźnie Lęborskim) przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.16. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków - druk nr 435/18 (dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Józefa Oblubieńca NMP  w Zwartowie) przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek 
Zarządu. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.17. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia podziału 

Powiatu na okręgi wyborcze, ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu 
wyborczym - druk nr 436/18 przedstawiła pani Maja Jaromirska – Lewińska Naczelnik 
Wydziału Organizacyjnego. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.18. 
Brak dyskusji nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 

 
 



Ad.19. 
 

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 
 
Ad.20. 
 W związku z brakiem interpelacji i zapytań przystąpiono do następnego punktu 
porządku. 

 
Ad.21. 

Pan Wojciech Rybakowski zaprosił obecnych na Wielki Przemarsz Pokoleń pod 
znakiem Orła, który został przygotowany przez Stowarzyszenie Misterników Kaszubskich. 
Powiedział, że inicjatywa związana jest ze w 100-leciem odzyskania przez Polskę 
niepodległości.  
 
Ad.22. 

Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki dokonał zamknięcia  
XXXIX Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 

 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XXXII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji. 
2. Lista zaproszonych gości na XXXII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji. 
3.  Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok przedstawione przez panią Gabrielę 

Lisius Starostę Wejherowskiego.  
5. Sprawozdanie finansowe. 
6. Informacja o stanie mienia Powiatu. 
7. Opinia biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego. 
8. Opinia RIO w Gdańsku o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017r. 
9. Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 
10. Uchwała RIO opiniująca wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2017r. 
11. Wystąpienie Przewodniczącego Klubu Wspólny Powiat Rady Powiatu Wejherowskiego w 

sprawie sprawozdania z wykonania budżetu i udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu za 
2017r. 
 
 

   Posiedzeniu przewodniczył: 
 

Przewodniczący Rady Powiatu 
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